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Tisztelettel :

Kérdés

„Mennyibe került Magyarország számára a szovjet jóvátétel" címmel a Házszabály 91 . §
alapján kérdést kívánok benyújtani Gyurcsák Ferenc Miniszterelnök részére . A kérdésre a
választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Amint ismeretes, 2005 . áprilisában lesz hatvan esztendeje, hogy a Vörös Hadsereg csapatai
által eszközölt hadicselekményekkel lezárultak Magyarországon a 11 . Világháború katonai
összecsapásai. A közelmúlt megemlékezései alkalmával a Kormány és személy szerint a t .
Miniszterelnök úr is akként a kommunikálta a szovjet haderő magyarországi szerepvállalását,
hogy az a fasiszta csapatok kiűzését, és ezáltal hazánk felszabadítását eredményezte .

Megjegyzem ugyanakkor, hogy a hivatalos állásfoglalásokban egyáltalán nem esett szó arról,
hogy a Szovjetunió a 11 . Világháborút lezáró nemzetközi szerződésben háborús veszteségeit,
jóvátétel formájában, többek között hazánkkal is megfizettette . Közismert, hogy a
Magyarországon állomásozó szovjet csapatok a még épen maradt ipari eszközöket, gépeket, a
háborúban megroppant ország talpra állításához elengedhetetlenül szükséges berendezéseket,
hazánk felbecsülhetetlen értékű műkincseinek jelentős részét, hogy csak a legfontosabbakat
említsem, a Szovjetunióba szállították . Mindezek mellett a párizsi békeszerződés igen jelentős
anyagi jóvátétel megfizetését is rögzítette, amelyet Magyarország hosszú évtizedeken
keresztül fizetett a testvéri Szovjetuniónak .

Kérdezem mindezek figyelembevételével a t. Miniszterelnök úrtól, hogy mai áron mekkora
összegbe került Magyarországnak a Vörős Hadsereg sikeres és tartós katonai jelenléte, azaz
mely időpontig és mekkora ősszeget fizetett ki hazánk jóvátételként a Szovjetunió részére .
Kérdezem továbbá a t . Miniszterelnök úrtól, hogy a mai ismereteink szerint a Szovjetunió
konkrétan milyen tárgyakat, eszközöket szállított el hazánkból, illetve a mai napig ezen
anyagi javakból melyeket szolgáltatták vissza Magyarország részére . Végezetül a fentiekre
tekintettel kérem arra vonatkozóan is válaszát, hogy a Szovjetunió mely időpontig tekintette
Magyarországot megszállt országnak .

Mielőbbi válaszát várva, maradok

Dr. Papcsók Ferenc
országgyűlési képviselő
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